
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 213 af 30. januar 2018 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Andres Steenberg (RV). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Jeanette Rose Hansen 

  

20. februar 2018 
J.nr. 2018 - 1067 

 

Skatteudvalget 2017-18
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 213
Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad er ministerens holdning til at REMA 1000 skal betale moms af mad, de har givet 

væk, men ikke hvis de blot havde smidt det ud, jf. artiklen ”Rema gav overskudsmad væk 

– nu kommer regningen” bragt på Horsens Folkeblads hjemmeside den 22. januar 2018, 

og vil ministeren lave loven om, så butikker, der giver mad – som i øvrigt ellers ville blive 

smidt ud – til værdigt trængende, ikke skal betale moms af varerne? 

 

Svar 

Jeg skal henvise til mit svar på SAU alm. del – spørgsmål 188 af 2. februar 2018, hvor 

momsreglerne på området beskrives, og hvor jeg forklarer, at der i 2015 blev fundet en 

rimelig og pragmatisk løsning på problemstillingen. 

 

Det er derfor min opfattelse, at butikkerne på en fornuftig måde kan levere deres over-

skudsvarer – eksempelvis fødevarer – til hjælpeorganisationer, således at varerne kan an-

vendes til gode formål frem for at gå til spilde. 


